

MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, MAY 22, 1984

(1)

[Text]

The Sub-committee of the Standing Committee on External Affairs and National Defence on the Canadian Institute for International Peace and Security met at 3:36 o'clock p.m. this day, for the purpose of organization.

Members of the Sub-committee present: Mrs. Beauchamp-Niquet, Messrs. Dupras, Kilgour.

Alternates of the Sub-committee present: Messrs. Massé, McRae, Stewart, Watson.

Other Members present: Messrs. Landers, McLean.

In attendance: From the Parliamentary Centre for Foreign Affairs and Foreign Trade: Mr. Roger Hill.

Witnesses: From the United Nations Association in Canada: Mr. Firdaus Kharas, Executive Director; Dr. John Sigler, Member. *From "Le Centre québécois de relations internationales":* Mr. Napoléon LeBlanc, Director.

The Clerk of the Sub-committee presided over the election of the Chairman.

Mr. Kilgour, seconded by Mr. McRae, moved,—That Mr. Dupras do take the Chair of this Sub-committee as Chairman.

The question being put on the motion, it was agreed to.

The Chairman took the Chair.

On motion of Mrs. Beauchamp-Niquet, it was agreed,—That Mr. Kilgour be elected as Vice-Chairman of this Sub-committee.

On motion of Mr. Kilgour, it was agreed,—That the Sub-Committee print 1,000 copies of its Minutes of Proceedings and Evidence.

On Motion of Mr. Kilgour, it was agreed,—That reasonable travelling and living expenses be paid to witnesses who have been requested to appear before the Sub-committee.

The Sub-committee proceeded to the consideration of its Order of Reference from the Standing Committee on External Affairs and National Defence which reads as follows:

TUESDAY, MAY 22, 1984

Ordered,—That a Sub-committee of the Standing Committee on External Affairs and National Defence be established for the purpose of hearing witnesses on Bill C-32, An Act to establish the Canadian Institute for International Peace and Security; and

That the Sub-committee be composed of seven (7) Members of the Committee including four (4) representatives from the Liberal Party, two (2) from the Progressive Conservative Party and one (1) from the New Democratic Party and seven (7) Alternates of the Committee including four (4) representatives from the Liberal Party, two (2) from the Progressive Conservative Party and one (1) from the New Democratic Party to

PROCÈS-VERBAL

LE MARDI 22 MAI 1984

(1)

[Traduction]

Le Sous-comité du Comité permanent des affaires extérieures et de la défense nationale sur l'Institut canadien pour la paix et la sécurité mondiales tient, ce jour à 15 h 36, sa séance d'organisation.

Membres du Sous-comité présents: M^{me} Beauchamp-Niquet, MM. Dupras, Kilgour.

Substituts du Sous-comité présents: MM. Massé, McRae, Stewart, Watson.

Autres députés présents: MM. Landers, McLean.

Aussi présent: Du Centre parlementaire pour les affaires étrangères et le commerce extérieur: M. Roger Hill.

Témoins: De l'Association des Nations unies au Canada: M. Firdaus Kharas, directeur exécutif; M. John Sigler, membre. *Du Centre québécois de relations internationales:* M. Napoléon LeBlanc, directeur.

Le greffier du Sous-comité préside l'élection du président.

M. Kilgour, appuyé par M. McRae, propose,—Que M. Dupras assume la présidence du Sous-comité.

La motion est mise aux voix et adoptée.

Le président assume la présidence du Sous-comité.

Sur motion de M^{me} Beauchamp-Niquet, *il est convenu,*—Que M. Kilgour assume la vice-présidence du présent Sous-comité.

Sur motion de M. Kilgour, *il est convenu,*—Que le Sous-comité fasse imprimer 1000 exemplaires de ses *Procès-verbaux et témoignages.*

Sur motion de M. Kilgour, *il est convenu,*—Que les témoins qui sont priés de comparaître devant le Sous-comité soient remboursés des frais de déplacement et de séjour jugés raisonnables.

Le Sous-comité procède à l'étude de l'ordre de renvoi reçu du Comité permanent des affaires extérieures et de la défense nationale dont voici lecture:

LE MARDI 22 MAI 1984

Il est ordonné,—Qu'un Sous-comité du Comité permanent des affaires extérieures et de la défense nationale soit institué en vue d'entendre des témoins relativement au projet de loi C-32, Loi constituant l'Institut canadien pour la paix et la sécurité mondiales; et

Que le Sous-comité se compose de sept (7) membres du Comité, y compris quatre (4) représentants du parti libéral, deux (2) représentants du parti progressiste conservateur et un (1) représentant du parti néodémocrate; que le Sous-comité se compose également de sept (7) substituts du Comité, y compris quatre (4) représentants du parti libéral, deux (2) représentants du parti progressiste conservateur et un (1) représentant